

ESCH-SUR-ALZETTE / LUXEMBURG - LUXEMBOURG

<http://www.villeesch.lu/esch/pages/default.aspx>

Esch-sur-Alzette (dt.: Esch an der Eltze) ist eine Stadt im Kanton Esch-sur-Alzette im Süden Luxemburgs. Sie ist nach der Hauptstadt Luxemburg Stadt mit rund 30.000 Einwohner die zweitgrößte Stadt des Landes. Am 12. April 1128 wurde Esch erstmalig unter dem Namen „Asch“ in einer Schrift von Papst Honorius II. erwähnt. 1328 verlieh Johann der Blinde Esch den Titel „Freie Stadt“.



Rathaus / City hall



Josefskirche / Josefs church

Esch-sur-Alzette (en.: Esch to the Eltze) is a city in the canton Esch-sur-Alzette in the south of Luxembourg. It is after the capital Luxembourg City with about 30.000 inhabitants the second largest city of the country. On 12. April 1128 Esch was mentioned for the first time under the name „Asch“ in a writing by Pope Honorius II. 1328 Johann the blind awarded the title „free city“ to the town.



Der Kanton Esch-sur-Alzette ist der südlichste und bevölkerungsreichste Kanton des Großherzogtums Luxemburg. Er grenzt im Norden an die Kantone Capellen und Luxemburg, im Osten an den Kanton Remich, im Süden an die französische Region Lothringen und im Westen an die belgische Provinz Luxemburg. Seit der Gemeinderatswahl im Jahre 2013 ist Verena Spautz (LSAP) Bürgermeisterin der Stadt Esch-sur-Alzette.

The canton Esch-sur-Alzette is the southernmost and most populated canton of the Grand Duchy of Luxembourg. In the north it borders on the cantons Capellen and Luxemburg, in the east on the canton Remich, in the south on the French region Lorraine and in the west on the Belgian province Luxembourg. Since the local council election in the year 2013 Verena Spautz (LSAP) is Mayor of the city Esch-sur-Alzette